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Vedr.: Bostedet Møllen og Københavns Kommune 

 

Kære Mikkel Warming 

Torsdag i den forgangne uge blev jeg af din forvaltning orienteret om, at en kri-

tisk mediesag om Københavns Kommune og bostedet Møllen i Kalundborg var 

under opsejling. Jeg naturligvis tilfreds med at få en sådan forvarsel, men nu 

hvor jeg fulgt dækningen i medierne må jeg konstatere, at sagens karakter des-

værre er endnu værre, end jeg havde frygtet.  

 

Mediernes beskrivelse af forholdene og behandlingen af beboerne er stærkt be-

kymrende. Men det er næsten lige så bekymrende, at Københavns Kommune 

tydeligvis har været vidende om forholdene for beboerne i årevis uden at gribe 

effektivt ind. Nogle af vores mest sårbare medborgere er derved blevet svigtet 

dobbelt – først af bostedet, dernæst af den myndighed, som har ansvaret for 

deres ophold.  

 

Jeg har via pressen konstateret, at du erkender, at der er tale om ”en klar fejl”. 

Samtidigt er du imidlertid citeret for, at ”kommunen gør sit bedste”, hvilket er en 

udtalelse jeg står noget undrende over for. Jeg har ingen holdning til, hvorvidt 

sagen skal have personalemæssige konsekvenser – det løser næppe i sig selv de 

beskrevne problemer – men Møllen-sagen bør helt klart være en anledning til at 

se kritisk på den måde Københavns Kommune, varetager sine visitations-, til-

syns- og øvrige myndighedsopgaver på. Kvaliteten i alle dele af sagsbehandlin-

gen skal styrkes markant, hvis vi igen skal kunne have tillid til, at ”kommunen 

gør sit bedste”. 

 

Først skridt i denne proces, må være en åben og tilbundsgående undersøgelse 

og redegørelse for sagen om Møllen. Her bør indgå de forhold, som er beskrevet 

i pressen – dvs. både forholdene for beboerne på Møllen og Københavns Kom-

munes dialog med bostedet mv. Men der er imidlertid også en række helt cen-

trale spørgsmål, som ikke har været behandlet i pressen - spørgsmål, som er 

helt centrale for vurderingen af kommunens håndtering af sit ansvar over for 

beboerne på Møllen. Det drejer sig bl.a. om: 

� Er der udarbejdet § 141 handleplaner for beboerne i bostedet Møllen? 
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� Hvornår er disse handleplaner udarbejdet, hvilke parter har deltaget i 

handleplansarbejdet, og i hvilket omfang er der blevet fulgt op på handle-

planerne? 

� Har beboerne selv, og eventuelt deres pårørende, været inddraget i udar-

bejdelse og opfølgning på eventuelle handleplaner? 

� Foreligger der udredninger på beboerne og deres behov, og hvornår er dis-

se blevet udarbejdet og evt. justeret? 

� Er der overensstemmelse mellem eventuelle udredninger og eventuelle 

handleplaner? 

� Hvordan er eventuel medicin til beboerne blevet administreret? 

� Er der foretaget lægefaglig gennemgang af beboernes eventuelle medicin? 

� Hvordan fulgte Københavns Kommune op på det i 2008 konstaterede mis-

forhold mellem faktiske og indberettede magtanvendelser? 

� Hvordan og med hvilke kilder har Københavns Kommune vurderet kvalite-

ten af den indsats, som bostedet Møllen ydede (jf. København Kommunes 

egne bemærkninger om, at "Møllen har en høj pædagogisk standard”, jf. 

Ritzau)? 

� I Hvilket omfang har de borgere, som nu er ”blevet flyttet” af Københavns 

Kommune, haft indflydelse på de alternative tilbud, som nu ydes? 

� Er beboerne og deres eventuelle pårørende blevet vejledt om Servicelovens 

frit-valgs bestemmelser? 

 

Jeg håber, at du er enig med mig i, at sagen om Møllen er alvorlig, og at den gi-

ver grundlag for en kritisk gennemgang af Københavns Kommunes varetagelse 

af sit myndighedsansvar. Jeg håber ligeledes, at du har forståelse for min be-

kymring for, at sagen om Møllen ikke er enkeltstående – og at læring fra Møllen-

sagen må anvendes konstruktivt og omsættes i forhold til kommunens øvrige 

sagsbehandling på området.  

 

Jeg synes generelt, at Københavns Kommune og Landsforeningen LEV har et 

godt samarbejde præget af åbenhed og dialog. Derfor finder jeg det også natur-

ligt at bede om, at du holder mig orienteret om, hvordan Københavns Kommune 

agerer i det videre forløb. Jeg håber i den forbindelse bl.a. at modtage en kon-

kret besvarelse af de spørgsmål, som jeg har stillet – naturligvis i en form, der 

respekterer kommunens tavshedspligt i forhold til de konkrete borgere. 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Sytter Kristensen 

Landsformand       Brevet er offentliggjort på lev.dk 


